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Som følge af episoden, hvor en varetægtsfængslet undveg fra Vestre Fæng-

sel den 30. juni 2021, har jeg bedt kriminalforsorgen om en forklaring på, 

hvordan det kunne ske, og hvad kriminalforsorgen vil gøre for at forhindre, 

at det gentager sig.  

 

Jeg har nu modtaget forklaringen fra kriminalforsorgen, som jeg hermed 

oversender til Retsudvalget.  

 

Det er i sagens natur helt utilfredsstillende, at den form for fangeflugter kan 

finde sted, og kriminalforsorgen har som følge af fangeflugten iværksat en 

række initiativer. Der vil f.eks. blive implementeret en ny sikkerhedsin-

struks, hvor proceduren for identifikation af indsatte forud for færden ud af 

institutionerne skærpes. I den forbindelse vil der blive stillet krav om, at der 

forud for løsladelse foretages identitetskontrol af to særskilte medarbejdere, 

ligesom der skal foretages kontrol og sammenligning af personen og det foto 

og signalement, som fremgår af kriminalforsorgens systemer.  

 

Som nævnt ved min besvarelse af 16. august 2021 af spørgsmål nr. 1348 

(Alm. del) er enhver flugt fra et dansk fængsel eller arresthus en alvorlig sag 

og helt uacceptabelt. Fangeflugter skaber utryghed i samfundet og belaster 

de medarbejdere, der går på arbejde for at sikre andres tryghed.  
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Jeg er meget bevidst om, at kriminalforsorgen i øjeblikket er presset af for 

mange indsatte og for få medarbejdere, men sikkerheden må og skal være 

første prioritet.  

 

 

Nick Hækkerup 

 

/ 

 

Anders Lotterup 

 


